
Sastamalan taajama-
metsäkyselyn tulokset

2024

Anna Viitamäki & Sini Miettinen

www.tapio.fi

-



23.10.202423.10.2024

Sisältö

1. Taustakysymykset

2. Paikat, joissa viihdyn / en viihdy

3. Metsien nykytila ja kehittäminen

4. Metsien hoitoon liittyvät väittämät

5. Yhteenveto

www.tapio.fi



Taustakysymykset
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Kysymys 1:
Vastaajien ikäryhmät
▪ Suurin osa vastaajista oli työikäisiä, sillä 65 % 

vastaajista oli iältään 30-59 -vuotiaita.

▪ 10 % vastaajista oli alle 30-vuotiaita ja 3 % 
vastaajista oli yli 75-vuotiaita
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Kysymys 2: Mitä alueita vastauksesi 
koskevat?

▪ Yli 75 % vastauksista koski Vammalan
eteläistä tai pohjoista osaa.

▪ Karkku, Kiikka, Kiikoinen ja Roismala saivat
jokainen noin 10 % osuuden vastauksista.

▪ Monet vastauksista koskivat useampaa kuin
yhtä aluetta



Kysymys 3:
Kuinka usein liikut taajamametsissä ? 
▪ Vastaajista 29 % kertoi käyvänsä joka päivä

Sastamalan taajamametsissä

▪ 48 % vastaajista käy vähintään kerran viikossa
Sastamalan kaupungin metsissä.

▪ Noin 92 % vastaajista käy metsässä vähintään
kerran kuukaudessa, joten Sastamalan
taajamametsät ovat vastaajille tuttuja
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Kysymys 4:
Miten vietät aikaasi taajamametsissä?
▪ Taajamametsien suosituin käyttötapa on 

ulkoilu ja retkeily. 97 vastaajaa kertoo
viettävänsä aikaa Sastamalan metsissä
ulkoillen ja retkeillen. 

▪ Luonnon havainnointi ja luonnon antimet ovat
tärkeitä taajamametsissä liikkujille, sillä 79 
vastaajaa kertoi tekevänsä luontohavaintoja ja 
70 vastaajaa marjastavansa ja sienestävänsä
taajamametsissä.

▪ Taajamametsät tarjoavat tärkeän paikan
urheilemiselle, sillä 34 vastaajaa eli noin
kolmannes vastaajista mainitsee urheilevansa
taajamametsissä.
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Kirjattuja 
havaintoja 117 kpl.

• En osaa karttoihin merkitä, mutta kaikki taajamametsät on suojeltava.
• Lousajan vesitorninmäen pieni metsä on koululaisten ja lenkkeilijöiden ahkerassa käytössä, siellä hyvä piipahtaa hetkeksi ja nauttia. 

Myös pururadan ympäristöstä aukeaa upeat metsät, siellä perheeni kanssa käymme usein. 
• "Laajat mustikka maastot. Luonto pitää säilyttää. Lahonneet Penkit voisi uudistaa. Alueelle muuttanut paljon lapsia.Lintukohde. Ja 

uhanalaisia lajeja. Monimuotoisuus pitää kuitenkin säilyttää."
• Rakastan Kiikoisissa sijaitsevia metsiä, joita ei ole hakattu.
• Kaikki Kiikoisten metsät
• Tämä alue kuntopolun varrelta on erityisen kaunis monipuolisen puuston kera. Hieno, vaihteleva maasto. 
• Loistavaa marjastusmaastoa. Mustikkaa piisaa. 
• Täälläkin on mahtavat marjastusmaastot. Talvella upeaa hiihtoseutua kuntoradalla.
• Yksi kauneimmista alueista täällä. Upea, monimuotoinen metsä ja järvimaisemat ovat ihan omaa luokkaansa. 
• Upea leikkipuiston alue, jossa viihtyy kyllä erinomaisesti parivuotiaan kanssa. Ihaillaan isoja mäntyjä usein.
• Ihana lenkkipolku, lähellä ei taloja, ei hirveän hoidettu. Mutta lyhyt matka kylältä käydä lenkillä siellä. 
• Nautin järvistä
• Ihana lähes luonnontilainen metsäalue keskustan tuntumassa.
• Erittäin hieno pieni metsäalue, jossa vanhaa puustoa. Metsikkö kaunistaa maisemaa myös Rautavedeltä päin.
• Liikuntapaikkana tärkeä ja sellaisena jatkossakin hoidettava taajamametsä.
• Tämä on mukavan lähellä ihan ydinkeskustassa ja täällä näkee paljon ihmisiä.
• Upea alue. Tulee liian harvoin käytyä, mutta aivan mahtavat maisemat. 
• Rauhanpaikka
• Kaunis puistorantametsäkeidas kosken rannalla. 
• Kaalisaari - Hopun ulkoilupuisto.  Hieno alue, jota yritetään kaikin keinoin tuhota luonnon kannalta. Toive: mahdollisimman 

luonnonmukaiseen tilaan. Pilaaminen alkoi jo vuosikymmeniä sitten kun market tuli, hieno mäki tuhottiin.  Frisbee kuluttaa lu onnon.
• Hieno ranta ja metsikkö
• Hoitoon pitäisi panostaa enemmän. Kivan lähellä asuinaluetta, mukava käydä pienellä happihyppelyllä.
• Tässä pienessä metsikössä on vielä vanhempaakin puustoa (vaikka sitä on muokattu frisbeegolf -radan takia) ja luonnontilaista 

maastoa, alueella viihtyy monenlaisia lintuja. 
• Suodenniemen luonto on kaikkialla kaunista, rauhoittavaa ja puhdasta. Tänne on helppo mennä ja olosuhteet hyvät. 
• Kaarnakuoriaiset ovat ongelma tällä alueella. Päivittäistä lenkkimaastoa, jonka toivon säilyvän.
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• Täällä myös kaarnakuoriaisen tuhoamia puita. Kivat polut.
• Toivottavasti vanha metsä säilytettäisiin eikä yhtään uutta taloa enää tulisi pilaamaan maisemaa.
• Kohde on lähellä ja sinne on helppo mennä. Vanhat ja pystyyn kuolleet puut huolestuttavat. Toivon niiden poistamista niiden kaatumisvaaran vuoksi.
• Suuria puita, ihana maisema
• Lähimetsä, luonnonmukainen. Joskus tosin polku melko vetinen

• Onko tämä metsä? hyvä, että jokunen puu jäljellä
• Ihanan vaihteleva maasto ja tässä jo metsän tuoksu
• Lähimetsässä linnut laulaa ja voi seurata eläimien touhuja, kasvien kehitystä ja vuodenaikoja
• Kiva lenkkipolku
• Ihanaa vehreyttä, lintuja ja eläimiä 
• Hyvä polku ja komea varttunut metsä.
• Mukava puustoalue, jonka ympärillä sijaitsevat rauhalliset asuinalueet. Metsässä on paljon lintuja ja kauniita puita.
• Lenkkipolkuni. Vieressä marjat ja sienet. Parempi kävellä kuin katu. Voi seurata luontoa.
• Siististi hoidettua
• Vielä myös vanhoja puita. Toki moto jyrrännyt lehdon laidalla tänä kesänä. Lähde peitetty, mutta kosteutta sentään on vielä. Monipuolinen eläinlajisto pienessä 

taajamametsäkkeessä, vaikka alueen asukkaat kaatavat isoja puita polttopuiksi.
• Kuljen laajasti mutta aivan taajaman metsät ovat liian pieniä alueita ja viheryhteyksiä ja luonnonsuojelualueita kaipaisi. Nyt hyvin heikko tilanne. 
• Hyvä että alueella on lisätty lahopuuston määrää.
• Mukavan laaja metsäalue näin lähellä keskustaa.
• Vinkin kuntorata hyvä liikkumiseen mutta ihminen on muokannut maisemaa ja luontoa liikaa.
• Pitkospuut ja polttopuut vaatisivat enemmän huomiota
• Mahtava kallioinen ulkoilupaikka on piilossa isojen puiden alla.
• Ollut hultiomuuden vallassa yli 50 vuotta. Hienot mahdollisuudet.
• Rauhallinen metsä, mielenkiintoinen ja monipuolinen luonto (lahopuut, kääpälajit jne.) 
• Miellyttävä liikkumseen sopiva ympäristö.
• Tämähän on käytännössä metsää, joka kaavoitettu kerrostaloiksi. Ei missään nimessä saa rakentaa mitään. Tärkeä paikka, joissa voi koiran kanssa mennä ja hetken 

rauhoittua.
• "Vareliuksen kuntorata,tarvitsee uuden sepelin/lanauksen. Osissa kohtaa puustoa ei saa kaataa koska muuten kuntoradasta tulee hirveä pätsi."
• "vanha luonnonvarainen metsä poluilla on ihanaa, näitä lisää kuitenkin uusien rakennusten paikalle rakentaminen ärsyttää, pilaavat metsän. "
• Lapseni tykkäävät leikkiä
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• Asun lähistöllä ja mielestäni merkitsemäni kohta kaipaa kovasti 
harvennusta. Puita, erityisesti kuusia, kasvaa todella tiheään tuossa isolla 
alueella. Muutoin alue on kyllä hyvinkin viihtyisä, siten tuo kohta "en 
viihdy kohteessa" ei päde täysin.

• Hoitamaton alue vuosikausia. Liikaa isoja kuusia tien vieressä. Leppä ja 
pajupusikko hoitamaton alue. Kasvaa myös vieraslajeja. Ilmoitettu 
kaupungille mutta asialle ei tehty mitään.

• Peilitehtaalta on ilmeisesti joskus aikoinaan viety jätettä metsän reunaan, 
siellä on edelleen lasia yms. Koiran kanssa ei uskalla mennä kyseistä 
polkua pitkin.

• Kaupungin puistoalueella joka rajoittuu tonttiimme, on suuria puita jotka 
voivat kaatuessaan vahingoittaa taloamme.  Peilitien ja Kuvastinkujan 
välinen koko puistoalue kaipaisi tarkistamista ja perkaamista.

• Tyypillistä puupeltoa. Samanikäisiä mäntyjä. Liikennemelu etenee 
vesitornin lähistön metsissä, koska kaupunki poisti taannoin pienpuuston. 

• Roskista, ei luontoa vaaliva
• Kyseinen metsä on ollut lähes hoitamatta 30 vuotta, koska sinne ” ei 

pääse koneilla”. Metsästä pitäisi kaataa ylisuuret puut, raivata se ja tehdä 
siitä hoidetun näköinen. Tämä mahdollistaisi monen alueen talon 
aurinkopaneelien tehokkaan käytön, WIN-WIN

Kirjattuja 
havaintoja 8 kpl.



Taajamametsien hoitoon liittyvät 
väittämät
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Taajamametsien metsien hoitoon liittyvät 
väittämät, tyytyväisyys metsien hoitoon

▪ 33 % vastaajista oli osittain tai täysin
tyytyväisiä Sastamalan kaupungin
tapaan hoitaa taajamametsiään.

▪ 45 % vastaajista oli täysin tai osittain eri
mieltä väittämästä. 

▪ Kommentit: 11 vastaajaa oli sitä mieltä, 
että taajamametsien hoidon ongelmana
on hoitamattomuus ja pusikoituminen. 
Seitsemän vastaajaa piti
taajamametsien hoitoa liian
talousmetsämäisenä ja kolmella
vastaajalla oli huolta metsätuhoista ja 
puuston kunnosta.

23.10.2024
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Kommentit 1/2:
▪ Metsien hoito ei ole näkynyt minulle

▪ Sastamalan kaupungilla ei (tietääkseni) ole yhtään luonnontilaista metsää

▪ Vesakkoja ei ole hoidettu pois. Tarvitaan raivausta.

▪ Ei ole ihan tietoa mitkä ovat kaupungin metsiä.

▪ Hoitamaton pusikko

▪ Kaikki virkailijat ulos ja uudet tilalle. Palkataan tilalle pätevämmät ja oikeudenmukaiset viran haltiat.

▪ Edelleen näkee harmittavan usein avohakkuita jopa vanhoissa metsissä, vaikka Suomi on sitoutunut luonnon monimuotoisuuden ylläpitämiseen ja suojelemiseen. 

▪ Pikkusuonkadulla olen ihmetellyt kun virolainen mies kaataa puita lähimetsästä alkukesästä juuri kun linnuilla pesimisrauha, jolla lain suoja. Miten tämä on mahdollista? 

▪ metsät useimmiten hoitamattomia ryteikköjä

▪ Ihan liikaa näkyy nyt metsässä kaarnakuoriaisen tuhoamia puita.

▪ Eipä näytetä ollenkaan hoidettavan , kun pystyynkuolleita puita on paljon esim Varilan metsissä. Ja kauheaa pusikkoa muuta alueet näissä.

▪ Taajamametsiä ei saa rakentaa enempää. Olisi myös hyvä, jos kadun päässä huomioitaisiin metsään muiltakin kuin kadunpään tonteilla asuvilta. 

▪ En kauheasti ole perehtynyt hoitotoimenpiteisiin, enkä tiedä niistä.

▪ Puuystävällinen ja luonnollinen lähestymistapa on ollut kiva 

▪ Taajamametsien tulee olla puistomaisesti hoidettuja, joka tarkoittaa pajukkojen ja liian taajan aluskasvillisuuden harventamista sekä isojen kuusien poistamista ehdottomasti tonttien 
läheisyydessä, jotta valo pääsee tonteille. .

▪ Täällä meillä Karkussa on parannusta tapahtunut mutta pusikoituminen vaivaa edelleen

▪ Puuston kuntoa pitää tarkkailla, ettei käy niin kuin Kaupissa
23.10.2024



Kommentit 2/2:
▪ Sileekallion Marjametsä lenkkipolkuineen ja marjoineen ja sienineen tärkeä.

▪ Talankylän metsä on raiskattu ja käsitelty todella tökerösti, Roismalan metsä lienee Junttilan metsää joten 

▪ Taajamametsien on syytä olla puistometsiä, joissa eri-ikäisiä ja lukuisista eri lajeista koostuvia biotooppeja. Puupeltoja aivan liikaa taajamametsissä. Tänä kesänäkin metsäkoneella ruhjottu 
lehtometsää.

▪ Metsät ei hoitoa kaipaa ja kaipaan luonnollista lahopuusta kääpämetsää ja isoja puita ja erilaisia luontotyyppejä korpia lehtoja rämeitä niittyjä etc. Lajistot laajoja ja luonto edellä ennen ihmistä. 

▪ Liian paljon  semmoisia ryteikköjä  ,esim teiden vieressä 

▪ Paremmin voisi hoitaa

▪ Polkujen merkkaus ja reititys olisi tärkeää

▪ Hoidetaanko niitä jotenkin?

▪ Metsäammattilaisen näkökulmasta kaupunki hoitaa huonosti metsiään riippumatta siitä ovatko ne taajaman lähellä tai jossain muualla. Metsät ovat kaupungin tuottavaa omaisuutta ja niitä tulee 
hoitaa. Metsä ei saa olla pelkkä väline budjetin paikkaamiseen. 

▪ Osa metsistä täysin hoitamattomia

▪ Raivuuta pitää olla enemmän.

▪ Pusikoita pitäisi harventaa useammin

▪ älkää tehkö metsistä ylihoidettuja =kaupunkipuistot. Mielestäni metsäosuuksilla ulkoilessa pitää metsän olla metsää,ei kaupunkipuistoa.ULKOILUREITIT pitää ehostaa:Esim.vareliuksen kuntorata 
tarvitsee sepeliä/lanauksen, koska kasvillisuus ja mutakohdat.

▪ Metsät vaatisitavat raivauksia ja hakkuita, ovat liian hoitamattomia
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Taajamametsien hoitoon liittyvät 
väittämät, metsiä koskeva tieto
▪ Noin 6 % vastaajista oli täysin tai osittain samaa

mieltä koskevasta väittämästä: “Löydän
tarvittaessa helposti tietoa Sastamalan
kaupungin taajamametsistä ja niiden hoidosta”.

▪ Noin 40 % vastaajista ei osannut sanoa
kantaansa.

▪ Noin 54 % vastaajista oli osittain tai täysin eri
mieltä tästä väittämästä.

▪ Kommentit: neljä vastaajaa ei ole edes etsinyt
tietoa, neljä kokee ettei sitä ole löydettävissä, 
kolme vastaajaa kaipaa lisätietoja ja enemmän
avoimuutta.

23.10.2024
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Kommentit

▪ En edes tiennyt tästä ennen tätä kyselyä.

▪ En ole etsinyt tietoa niistä 

▪ Ei löydy mistään kaupungin sivuilta tietoa

▪ Ehkä saattaisi löytää tietoa, mutta en ole koskaan näemmä kokenut tarvetta etsiä asiasta tietoa

▪ En ole etsinyt

▪ TÄMÄKIN KYSELY VAHINGOSSA OSUI SILMÄÄN JA PAIKALLISLEHDESTÄ JA SEN LÖYTÄMINEN KAUPUNGIN SIVULTA OLI VAIKEAA.

▪ Talankylän metsän tuhomisesta todella huonosti tietoa saatavana

▪ Olisi hyvä selventää käsitteet puistometsästä alkaen. Nyt olemassa suuri ristiriita puheiden ja tekojen kesken.

▪ Haluaisin nähdä ja tietää enemmän luonnonsuojelu työstä ja tavoitteista luonnon monimuotoisuuteen. 

▪ Liian vähän kaadetaan ja siistitään paikkoja. Varmaan rahakysymyskin  voisihan sitä puuta vähän myydäkin niin tulis tuloja

▪ En tiedä mistä tietoa saa

▪ Mistä saa tietoa?

▪ Kaupungin metsänhoito ei kestä tarkastelua esim. kilpailutuksen osalta. Hoitotöitä ja suunnittelua ei kilpailuteta lainkaan vaikka laki sitä vaatii. 

▪ En ole etsinyt tietoa.

23.10.2024



Taajamametsien hoitoon liittyvät 
väittämät, tiedottaminen
▪ Kun asukkailta kysyttiin taajamametsissä

tehtävien toimenpiteiden tiedottamisen
riittävyydestä, 70 % vastaajista oli osittain tai 
täysin eri mieltä siitä, että tiedottaminen on 
riittävää. 

▪ 9 % vastaajista oli täysin tai osittain samaa mieltä
siitä, että tiedottaminen on riittävää.

▪ Yli 20 % ei osannut sanoa kantaansa. 

23.10.2024
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Kommentit:

▪ En ole nähnyt yhtään tiedotusta asiaan liittyen 

▪ Ei ole osunut tiedotteita niistä lainkaan silmiin. 

▪ Tiedon löytäminen vaikeaa

▪ Ei koskaan tehty mitään tässä taajamapuistossa

▪ Ei lainkaan tiedoteta

▪ Missä tiedotetaan?

▪ En ole huomannut tiedotteita, enkä osaa sanoa, onko niitä liikaa tai sopivasti

▪ Eipä niistä esim. hakkuista mitään kerrota.

▪ kuulin ainoastaan suusta suuhun asukkailta, sitten oli jotain lappuja laitettu puihin että mitä alueita koskee

▪ Tapahtuneen huomaa, kun moto on ollut päivän töissä ja palaa kotiin.

▪ Hakkuista oli kyse vaikka vain pisto tai harvennushakkuista ei saa tietoa etukäteen eikä voi mitenkään vaikuttaa ettei kaadettaisiin metsää. 

▪ 12 vuotta olen Sastamalassa asunut ja koskaan tiedottamisesta en ole kuullut

▪ Avoimuutta kaivataan siitä kuka metsien käytön päätökset lopulta tekee ja kenen esityksestä.
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▪ Noin 24 % vastaajista oli oli väittämästä
osittain tai täysin samaa mieltä. 

▪ Noin 58 % vastaajista oli osittain tai täysin eri
mieltä väittämästä “Tiedän, miten voin kysyä
ja antaa palautetta taajamametsistä ja 
niiden hoitoon liittyvistä asioista.”

23.10.2024
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Taajamametsien hoitoon liittyvät 
väittämät,  palautteen antaminen



Kommentit

▪ En tiedä miten voin antaa palautetta, mutta löysin kyllä kaupunginpuutarhurin tiedot. Hän ei vastannut, mutta homma hoitui. 
Muutenkin hoitaa hommansa mielestäni hyvin.

▪ Ei löydy yhteystietoja

▪ Kunpa palautteella olisi vaikutusta.

▪ En ole perehtynyt tähän asiaan.

▪ En tiedä

▪ Varmaankin liikuntaan liittyen Vinkin vapaa-aikakeskus

23.10.2024



▪ 38 % vastaajista oli osittain tai täysin samaa
mieltä väittämästä “Tiedän, missä
Sastamalan kaupungin omistamat
taajamametsät sijaitsevat”.

▪ 51 % vastaajista oli osittain tai täysin eri
mieltä tästä väittämästä. 

23.10.2024
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Taajamametsien hoitoon liittyvät 
väittämät, sijainti



Kommentit:

▪ Tiedän minulle lähimmän metsän olevan kaupungin omistuksessa, mutta muista ei ole aavistustakaan.

▪ Ensimmäinen kerta kun löytyy tiedot

▪ En erota, mitkä ovat kaupungin ja mitkä yksityisten metsiä

▪ Vain oman alueen.

▪ Roismalassa ei tietoa mikä kaupungin ja mikä yksityistä metsää

▪ Kaupungin olistamat taajamametsät saisivat erota talousmetsistä niin, että kaupungin taajamametsät pystyisi tunnistamaan.

▪ Tarkemminkin voisi olla ja varsinkin se mitkä metsät on luonnonsuojelualueita ja onko niissä metsästys kielletty eli ovatko turvallisia kulkea ilman pelkoa ampumisista. .. 

▪ En tiedä, voisin olettaa, mutta varmuutta ei ole

▪ En tiedä

▪ Oletuksiani vaan, mutta ei tietoa

23.10.2024



Monimuotoisuuden lisääminen 
taajamametsissä

▪ 61 % vastaajista oli osittain tai täysin samaa
mieltä väittämästä “Sastamalan kaupungin
taajamametsissä tulee kiinnittää huomiota
monimuotoisuuden lisäämiseen.” 

▪ Osittain tai täysin eri mieltä väittämästä oli
noin 23 % vastaajista. 

▪ Vapaassa sanassa melko tasapuolisesti
kommentteja lahopuun lisäämisen ja 
toisaalta ‘siisteyden’ edistämisen puolesta

23.10.2024
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Kommentit:

▪ Tämä on tärkeintä

▪ Mahdollisesti lähellä sijaitsevat kaupungin tai yksityisten omistamat talousmetsät tulee kuitenkin huomioida (esim. kirjanpainaja)

▪ Tässä kohteessa on jo valmiiksi lahopuita

▪ Ehdottomasti kyllä, monimuotoista metsäluontoa on huolestuttavan vähän jäljellä. 

▪ Nykyisin metsiä  ”siivotaan” jo liikaa

▪ Lahopuut pitää saada pois!

▪ jos ei ikinä näe ympäristössä lahopuustoa, on vaikea tietää, millaisia ne ovat

▪ Linnut ovat ilomme

▪ Lahopuiden määrän lisääminen ei yksin paljoa auta. On ymmärrettävä edes alkeet siitä, mitä monimuotoisuus yksinkertaisimmillaan merkitsee.

▪ Kaupungin omistuksessa on sopivampiakin kohteita sivummalla

▪ Lahopuiden jättäminen taajama metsiin luo turvallisuus riskin, erityisesti lapsille ja nuorille!

23.10.2024



Taajamametsien hoidon tavoitteet
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• Kysyttäessä metsiin liittyvien asioiden 
tärkeydestä vastaajat pitivät tärkeimpänä 
tavoitteena metsäluonnon suojelua ja 
luontoarvojen parantamista. 32 % vastaajista 
valitsi tämän tavoitteen kaikkein tärkeimmäksi. 

• Myös metsien virkistyskäyttöä pidettiin 
tärkeänä, sillä yli 25 % vastaajista piti hyviä 
virkistysmahdollisuuksia taajamametsien 
hoidon tärkeimpänä tavoitteena.

• Luonnon monimuotoisuuden suojelu ja 
virkistyskäyttö saivat kumpikin 22 % pisteistä 
kokonaistulokseksi.

• Taloudellinen tuotto tavoite sai vähiten pisteitä 
kokonaistuloksena ja vain 3 % vastaajista piti 
sitä tärkeimpänä tavoitteena. 

Kokonaistulos: Tärkeät tavoitteet on pisteytetty kuudesta yhteen vastaajan asettaman järjestyksen
mukaan siten, että vastaajan ensimmäiseksi asettama tavoite sai kuusi pistettä ja viimeinen yhden
pisteen. Tärkeiden tavoitteiden pisteet on laskettu yhteen kaikista vastauksista ja edelleen
prosenttiosuuksiksi edellä kuvatusta kokonaispistemäärästä.

Tärkein tavoite: Kuvaa kuinka suuri osuus vastaajista valitsi tavoitteen sijalle 1 tärkeysjärjestyksessä.



Monimuotoisuus ja hoitamattomuus

▪ Lähes 80 % vastaajista oli osittain tai täysin
samaa mieltä siitä, että Sastamalan kaupungin
taajamametsissä tulee sallia myös
hoitamattomuutta. 

▪ 16 % vastaajista oli väittämästä täysin eri
mieltä.
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Kommentit:

▪ Joillain alueilla kyllä

▪ Suurin osa ihmisistä ymmärtää, ettei metsän tarvitse olla "siisti" ja helppokulkuinen. Linnuille mieluisa metsä ylläpitää myös ihmisten virkistymistä. 

▪ Siistitty/Harvennettu metsä on parhaimman näköinen!

▪ Puupellot ilman alkuskasvillisuutta ja eri-ikäistä puustoa ovat autiomaita.

▪ Taajama metsät pitäisi pitää viihtyisinä ja turvallisina.
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Taajamametsien hoitotavat

▪ Lähes 50 % vastaajista oli osittain tai täysin
samaa mieltä siitä, että Sastamalan kaupungin
taajamametsissä ensisijaista on siisteys ja hyvä
näkyvyys ennen peitteisyyttä. 

▪ Noin 47 % vastaajista oli väittämästä osittain
tai täysin eri mieltä.

▪ Tässä kysymyksessä mielipiteet jakautuivat
kaikkein tasaisimmin sekä väitteen puolesta
että sitä vastaan.
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Kommentit:

▪ Toki täytyy jäädä monipuolisia alueita, joissa on monimuotoista metsää. 

▪ Osa alueista on tärkeää pitää siisteinä ja osa alueista enemmän luonnontilassa. Molempia tarvitaan.

▪ Siistiminen valitettavasti köyhdyttää lajistoa ja yksipuolisuus lajeissa mahdollistaa myös joitain kasvisairauksia. 

▪ Maisema parhailta paikoilta saisi pysyä auki, muttei vanhojen puiden kustannuksella, pusikot saavat väistyä

▪ kyllä pusikoitakin saa olla, mutta kiva on jos kulkuväylät ja kevyen liikenteen väylät pidetään siisteinä ja niiden välitön läheisyys

▪ Taajamametsä ei ole rakennettu leikkipuisto.

▪ Riippuu niin paljon kohdasta. Tietyissä paikoissa jo turvallisuuden kannalta on torjuttava pusikoitumista
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Taajamametsien hiilivarasto

▪ 56 % vastaajista oli osittain tai täysin samaa
mieltä siitä, että Sastamalan kaupungin
taajamametsissä tulisi panostaa hiilivaraston
kasvuun.

▪ Hieman yli 30 % vastaajista oli väittämästä
osittain tai täysin eri mieltä. 

▪ Vapaa sana –osiossa näkyi, että käsite oli
vastaajille vieraampi, ja asiassa haluttiin myös
luottaa ammattilaisten päätöksentekoon
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Kommentit: 

▪ Olisi hyvä kun löytyisi erilaisia metsiä. Toiset voisivat olla hoidetumpia, toiset luonnontilaisempia. , 

▪ Kyllä metsää riittää taajama-alueen ulkopuolellakin. Taajama-alueella pääsääntöisesti olisi hyvä vanhat puut poistaa jo turvallisuudenkin takia.

▪ Vanhat puut (100+ vuotta) ovat kauniita ja oikeasti jo harvinaisia. 

▪ Mahdollisimman paljon kulun kuitenkin alueella toimien.

▪ kyllä varmaan näin on, mutta en varsinaisesti osaa tähän sanoa. Metsänhoidon ammattilaisiin luotan tässä.

▪ Julkisten toimijoiden on hyvä ottaa tällainen rooli, koska yksityiset kaatavat metsää taloustarkoituksiin

▪ Vanhat puut ovat elintärkeitä metsien virkistyskäytölle.

▪ Kaupunkilaisten yhteistä omaisuutta ei saa antaa kuolla pystyyn. Se on erittäin vastuutonta taloudenhoitoa. 

▪ Kaupunkisuunnittelussa pitää jättää reilusti virkistyskäyttöön tarkoitettua metsää ihmisten ulkoilua yms.aktiviteetteja varten. Metsään/ulkoilureiteille olisi hyvä päästä 
asuinalueilta kävellen, ei autolla.

▪ Lasten ja nuorten turvallisuus sekä viihtyvyys kärsii 

23.10.2024



Taajamametsien hiilinielu

▪ Taajamametsien hiilinielusta esitettiin väite: 
”Sastamalan kaupungin taajamametsissä tulisi 
panostaa mahdollisimman suureen hiilinieluun. Tämä 
tarkoittaa sitä, että taajamametsiä hoidetaan 
"talousmetsämäisesti" eli merkittävä osa puustosta 
metsissä on nuorehkoja, nopean kasvun vaiheessa”

▪ Vajaa kolmannes eli 27 % vastaajista oli väittämästä
osittain tai täysin samaa mieltä. 

▪ 55 % vastaajista oli osittain tai täysin eri mieltä
väittämän kanssa.
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Kommentit:

▪ Talousmetsät ovat sitä varten ja vastaavat myös hiilinielu-tavoitetteeseen.

▪ Riippuu alueesta. Kai sitä talousmetsääkin tarvitaan, mutta ulkoilualueena se ei ole hyvä. 

▪ Vanhat puut ovat hiilivarastoja. Raivattu puu, mihin se käytetään? Kaadetun puun hiilivarasto vapautuu noin kahdessa vuodessa. Suosittelen lukemaan Metsä meidän 
jälkeemme kirjan, joka antaa monipuolista näkökulmaa metsiin.

▪ Väite on metsäteollisuuden ja hiilihumputuksen valhe. Vanhat metsät sitoo paljon hiiltä

▪ Millä perusteella nuori puusto ja talousmetsille tyypillinen metsänhoito on paras hiilinielu? Monipuolinen, moni-ikäinen puusto ja kasvusto lienevät kuitenkin paras vaihtoehto 
niin luonnon monimuotoisuuden tukemisessa kuin ilmastonmuutoksen torjunnassa. 

▪ Kyllä sitä talousmetsää on jo tarpeeksi. Taajamametsät voisivat olla vaikka hyviä opetusmetsiä, joissa olisi opetustaulut kasvillisuudesta, metsätyypistä ja hoidosta. Lisäisi 
kivasti tietoisuutta

▪ Tuo väite hiilinielun koosta on vähintäänkin erikoinen. Kyse muunnellusta totuudesta.

▪ Luontokatoa tukee vanhat metsät ja vanhat metsät toimivat hyvin hiilinieluinakin mikä on tieteellisesti todistettu. 

▪ Metsissä tulisi olla kaikkia eri kehitysluokkia tasaisesti jotta niistä olisi iloa nyt ja tulevaisuudessa.

▪ Pinta-alassa Sastamalan taajametsät ovat niin pieni osa hiilinielua, että parempi panostaa hiilinieluratkaisuihin toisaalla

▪ Kaupunki saa taloudellista hyötyä puun myynnistä, sekä metsät pysyvät mukavina sekä avarina myös virkistys käytössä.
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Vapaa sana
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Vapaa sana

▪ Noin viidesosa vastaajista vastasi vapaaseen palautteeseen

▪ Palautteiden sisältö vaihteli luontokadon torjunnasta yksittäisten, nimettyjen kohteiden hoitotoiveisiin ja 
kaupungin metsätöiden kilpailuttamiseen.

▪ Useissa palautteissa toivottiin luonnon monimuotoisuuden huomioimista ja konkreettisia toimia. 

▪ Myös monipuolisia, erilaisia metsiä toivottiin löytyvän.

▪ Sastamalan luonnonläheisyyttä ja taajama-alueiden metsiä kiiteltiin, niiden mm. kerrottiin olevan yksi syy asua 
paikkakunnalla. Toivottiin myös uusia reittejä.

▪ Ilmastonmuutoksen hillintää pidettiin tärkeänä ja toivottiin, että taloudelliset arvot eivät ohjaa liikaa 
taajamametsien hoitoa

▪ Hoitotoiveissa mainittiin hoitamattomuus, huonokuntoiset ja ränsistyneet puut sekä asuintontteja varjostava 
puusto
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▪ Kiitos kyselystä! Koen metsiemme monimuotoisuuden rajun kapenemisen olevan valtava kriisi Suomessa. Kaupungeilla on iso rooli
monimuotoisuuden kehittämisessä, joten arvostan kovasti jos Sastamala pitää tätä myös tärkeänä arvona. 

▪ "Puut ja pusikot ovat tärkeitä. Haluan että eläimet voivat myös hyvin, ja ne tarvitsevat piilopaikkoja. Suosittelen lukemaan Metsä 
meidän jälkeemme kirjan, joka antaa uusia näkökulmia metsien käyttöön ja hoitoon. Nykyinen toimintamalli ei ole aina paras. "

▪ "Toivotaan että myös tähän Helaantien kohtaan saadaan myös pusikoiden poisto ja isompia kuusia pois alueelta. Oltu yhteydessä 
kaupungin puistotoimeen siistimisestä. Alue oli ennen suosittu asukkaiden keskuudessa ja lasten keskuudessa ennen pusikoitumista."

▪ Ei tuulivoimaa Sastamalaan! Se pilaa maisemat

▪ Vastaukseni koskevat vain Vammalan keskustan aluetta . Muista kohteista en osaa sanoa.

▪ Kovin laajaa näkemystä en voi antaa, sillä olen vasta viime vuonna muuttanut Vammalan alueelle. Ympäristö on monipuolinen ja 
vaihtoehtoja tarjoava. Mielenkiintoista nähtävää on runsaasti. Virkistävää, että tuotetaan tämänkaltainen kysely. Hyvä juttu.

▪ Toivottavasti myös Sastamalassa nähdään metsissä muutakin arvoa, kuin taloudellinen hyöty. Ilmastonmuutoksen vastainen taistelu ja 
luonnon säilyttäminen myös tuleville sukupolville on toivottavasti myös Sastamalan kaupungin arvoissa korkealla. 

▪ Ihan liikaa on jo tyhjiä tontinpohjia ja pilattu ihmisten lähiluontoa.

▪ Puut saavat kaatuilla vapaasti, mutta arvostan kyllä, jos pahimmissa paikoissa polkua siivotaan. 

▪ Toivoisin varjostavien korkeiden puiden kaatoa että aurinko pääsisi paistamaan asuintontilleni Kärppäkujalle.

▪ On tärkeää, että ympärillä on erilaisia metsiä, nuoria ja vanhoja, hoidettuja ja ränsistyneitä täynnä erilaisia puulajeja ja kasveja
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▪ On hienoa, kun on eri ikäisiä puita taajama-alueella. Ne virkistävät, tuovat viihtyvyyttä ja iloa. Yksi syy (ja ystäväni ovat samaa 
mieltä) asua täällä on luonnonläheisyys.

▪ Kärppäkujan ja Hukankujan välinen metsäalueelta pitää karsia isot kuuset ja vitikko pois. Tästä on kirjoitettu sähköpostia jo 
monena vuonna. 

▪ Entisen maataloushenkilön kanssa käytiin aikoinaan Hyönäntien varressa olevan kaupungin hallussa olevan pusikon hoitoa. Tien 
reunassa kiinni lukuisia lahoja raitoja jotka sekä paskovat tien että ovat jo vaaraksi kun jatkuvasti putoaa oksistoa. Tekemättä jäi.

▪ "Kaupungissa on viime vuosina tehty paljon enemmän näkyvää ja hoidollistakin puun kaatoa ja uusien alueiden tekoa, hyvät 
pisteet Suville"

▪ Ulkoilujoille tarvitaan merkityt reitit/polut sekä kaupungin sitoutuminen hoitamaan niitä. Lousajassa on hieno metsälatu 
Lampisuon lenkillä, joka pitää maanomistajien kanssa saada merkityksi reitiksi ja esim. pitkospuut myös kesälle sekä kaupungin 
hoitoon

▪ Avoin kilpailutus suunnittelusta ja hoitotöiden toteutuksesta esim. 5-10 v välein. Tarvitaan tuoreita ja raikkaita ajatuksia. Ei ole 
mitään perusteita sille että metsien hoito annetaan metsänhoitoyhdistykselle ilman kilpailutusta.

▪ Pitäisi olla monipuolisesti erilaisia metsiä, ei niin että kaikki hoidetaan samalla periaatteella. Pitäisi olla monimuotoisia metsiä, 
vanhoja metsiä, lajistoja kunnioittaen hoidettuja ja liikkumiseen soveltuvia metsiä hyvine kulkureitteineen.

▪ Joko on metsä, tai sitten se on kaupunkipuisto. Tässä tekisin selkeän kahtiajaon näille, erot ovat suuret. Ei kannata yrittää tehdä 
sliipattua hybridiratkaisua, tulee vain kolkko ja tyhjä taajamametsä joka muistuttaa vain etäisesti metsää olematta metsä. 

▪ Muutamia hiilinielumetsiä voidaan luoda mutta hiilivarastometsiä pitäisi suosia sillä ne ovat viihtyisämpiä ja 
luonnonmonimuotoisuudelle hyödyllisempiä. 
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Yhteenveto

23.10.2024



Taajamametsäkyselyn yhteenveto 1/3
TAUSTAKYSYMYKSET:

▪ Suurin osa kyselyn vastaajista oli työikäisiä. Yli 75 % vastauksista koski Vammalan eteläistä tai pohjoista osaa.

TAAJAMAMETSIEN KÄYTTÖ:

▪ Yli 90 % kyselyn vastaajista kertoi käyvänsä metsässä vähintään kerran kuukaudessa, joten Sastamalan taajamametsät ovat
vastaajille tuttuja paikkoja.

▪ Taajamametsien suosituin käyttötapa on ulkoilu ja retkeily. 97 vastaajaa kertoo viettävänsä aikaa Sastamalan metsissä ulkoillen
ja retkeillen. Luonnon havainnointi ja luonnon antimet ovat tärkeitä taajamametsissä liikkujille, sillä 79 vastaajaa kertoi tekevänsä
luontohavaintoja ja 70 vastaajaa marjastavansa ja sienestävänsä taajamametsissä.  Taajamametsät tarjoavat tärkeän paikan
urheilemiselle, sillä 34 vastaajaa eli noin kolmannes vastaajista mainitsee urheilevansa taajamametsissä.

KARTTAVASTAUKSET:

▪ Viihdyn tässä paikassa -merkintöjä saatiin huomattavasti enemmän (117 kpl) kuin en viihdy –karttamerkintöjä (8 kpl). 

▪ Viihdyn -palautteessa korostui erityisesti Kukkurin alue, alueen luonnontilaisuudesta ja helposta saavutettavuudesta pidettiin. 
Vastauksissa toivottiin, että alue säilyisi ennallaan eikä sinne rakennettaisi lisää. 

▪ Viihdyn -kohteiden perusteluissa mainittiin useasti myös hyvät mahdollisuudet eri ulkoilu- ja virkistystarkoituksiin.

▪ En viihdy-palautteessa ei korostunut mikään yksittäinen paikka vaan kielteistä palautetta annettiin esimerkiksi tietyn paikan 
hoitamattomuudesta.
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Taajamametsäkyselyn yhteenveto 2/3

TAAJAMAMETSIÄ KOSKEVAT VÄITTÄMÄT: 

▪ Kysyttäessä tyytyväisyyttä kaupungin tapaan hoitaa taajamametsiä, hieman suurempi osa vastaajista oli tyytymättömiä kuin 
tyytyväisiä. 45 % vastaajista oli tyytymättömiä ja reilu kolmannes vastaajista tyytyväisiä Sastamalan kaupungin tapaan hoitaa 
taajamametsiään.

▪ Taajamametsistä ja niiden hoidosta kaivattiin selvästi lisää tietoa, sillä yli puolet vastaajista ei löydä tietoa Sastamalan kaupungin 
taajamametsistä ja noin 40 % vastaajista ei osannut kertoa kantaansa. 70 % vastaajista oli sitä mieltä, että taajamametsistä ja 
niiden hoidosta tiedottaminen ei ole riittävää. Lähes 60 % vastaajista ei tiennyt, miten voi antaa palautetta taajamametsien
hoidosta. Lähes 40 % vastaajista kuitenkin tiesi, missä Sastamalan kaupungin taajamametsät sijaitsevat

▪ Taajamametsien monimuotoisuutta pidettiin tärkeänä, sillä yli 60 % vastaajista oli sitä mieltä, että Sastamalan taajamametsissä
tulee kiinnittää huomiota monimuotoisuuden lisäämiseen. Lähes 80 % vastaajista kannatti sitä, Sastamalan taajamametsissä
sallitaan myös hoitamattomuutta, jotta monimuotoisuus ja monipuolinen lajisto (esim. linnut) huomioidaan. 

▪ Lähes 50 % vastaajista oli osittain tai täysin samaa mieltä siitä, että Sastamalan kaupungin taajamametsissä ensisijaista on siisteys
ja hyvä näkyvyys ennen peitteisyyttä. Noin 47 % vastaajista oli väittämästä osittain tai täysin eri mieltä. Tässä kysymyksessä
mielipiteet jakautuivat kaikkein tasaisimmin sekä väitteen puolesta että sitä vastaan.
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Metsäkyselyn yhteenveto 3/3
TAAJAMAMETSIEN HOIDON TAVOITTEET

▪ Kysyttäessä taajamametsien hoidon tavoitteiden tärkeydestä vastaajat pitivät tärkeimpänä tavoitteena metsäluonnon suojelua ja 
luontoarvojen parantamista. 32 % vastaajista valitsi tämän tavoitteen kaikkein tärkeimmäksi. 

▪ Metsien virkistyskäyttöä pidettiin myös tärkeänä, sillä yli 25 % vastaajista piti hyviä virkistysmahdollisuuksia taajamametsien 
hoidon tärkeimpänä tavoitteena

▪ Vain 3 % vastaajista piti taajamametsien hoidon tärkeimpänä tavoitteena taajamametsien taloudellista tuottoa. 

TAAJAMAMETSIEN HIILITASE

▪ 56 % vastaajista oli osittain tai täysin samaa mieltä siitä, että Sastamalan kaupungin taajamametsissä tulisi panostaa hiilivaraston
kasvuun. Hieman yli 30 % vastaajista ei kannattanut tätä.

▪ Vajaa kolmannes vastaajista kannatti sitä, että Sastamalan taajamametsiä hoidetaan talousmetsämäisesti, jotta niiden hiilinielu
on mahdollisimman suuri. Yli puolet vastaajista oli eri mieltä tästä väittämästä.

▪ Vastaajat kommentoivat ahkerasti taajamametsien hiilitasetta koskevien kysymysten kommenttikenttiin. Kommenteissa
kyseenalaistettiin esille esimerkiksi taajamametsien merkitystä ilmastonmuutoksen hillitsemisessä ja useissa vastauksissa korostui
taajamametsien tärkein merkitys virkistyskohteena. 

23.10.2024


	Dia 1
	Dia 2: Sisältö
	Dia 3: Taustakysymykset
	Dia 4: Kysymys 1: Vastaajien ikäryhmät
	Dia 5: Kysymys 2: Mitä alueita vastauksesi koskevat?
	Dia 6: Kysymys 3:  Kuinka usein liikut taajamametsissä ? 
	Dia 7: Kysymys 4: Miten vietät aikaasi taajamametsissä?
	Dia 8: Paikat joissa viihdyn  / en viihdy
	Dia 9: Paikat, joissa viihdyn, 1/2
	Dia 10: Paikat, joissa viihdyn 2/2
	Dia 11: Paikat, joissa viihdyn 
	Dia 12: Paikat, joissa en viihdy
	Dia 13: Taajamametsien hoitoon liittyvät väittämät
	Dia 14: Taajamametsien metsien hoitoon liittyvät väittämät, tyytyväisyys metsien hoitoon
	Dia 15: Kommentit 1/2:
	Dia 16: Kommentit 2/2:
	Dia 17: Taajamametsien hoitoon liittyvät väittämät, metsiä koskeva tieto
	Dia 18: Kommentit
	Dia 19: Taajamametsien hoitoon liittyvät väittämät, tiedottaminen
	Dia 20: Kommentit: 
	Dia 21
	Dia 22: Kommentit
	Dia 23
	Dia 24: Kommentit:
	Dia 25: Monimuotoisuuden lisääminen taajamametsissä
	Dia 26: Kommentit:
	Dia 27: Taajamametsien hoidon tavoitteet
	Dia 28: Monimuotoisuus ja hoitamattomuus
	Dia 29: Kommentit:
	Dia 30: Taajamametsien hoitotavat
	Dia 31: Kommentit:
	Dia 32: Taajamametsien hiilivarasto
	Dia 33: Kommentit: 
	Dia 34: Taajamametsien hiilinielu
	Dia 35: Kommentit:
	Dia 36: Vapaa sana
	Dia 37: Vapaa sana
	Dia 38
	Dia 39
	Dia 40: Yhteenveto
	Dia 41: Taajamametsäkyselyn yhteenveto 1/3
	Dia 42: Taajamametsäkyselyn yhteenveto 2/3
	Dia 43: Metsäkyselyn yhteenveto 3/3

